
 
 
 

Zápis z Členské schůze  
Společenstva výrobců a prodejců zdravotnických prostředků, o.s. 

 
 

Termín konání: 23.11.2011 
Místo konání: VZP, Na Perštýně 6, Praha 1 
Přítomni: Dle prezenční listiny 
Hosté:  Ing. Pavel Krupička, Ing. Martin Jelínek, Ph.D. 
 
 
Schůzi zahájila a řídila Šárka Dvořáková 
 
1.Ing. Krupička, vedoucí oddělení kontroly ZP, Oborová zdravotní pojišťovna zaměstnanců bank, 
pojišťoven a stavebnictví, Roškotova 1225/1, 140 21  Praha 4, tel. 261 105 551. Za Svaz zdravotních 
pojišťoven dočasně pověřený (do 31.12.2011) vedením Komise pro ZP při SZP ČR. 
 
Svaz zdravotních pojišťoven (SZP, www.szpcr.cz) pracuje na základě dobrovolnosti. Má několik sekcí a 
komisí, uvítal by širší spolupráci s VZP. Svaz se řídí úhradovou politikou odpovídají platné legislativě. 
Očekávají se 2 novely zákona 48/1997. V platnost vstupuje zákon 298/2011, kterým se mění zákon č. 
48/1997. Jedná se o změny dočasné, na jaře jsou očekávány další legislativní úpravy. 
 
Svazové pojišťovny (všechny kromě VZP) si budou dělat vlastní cenové průzkumy, tvoří si vlastní 
metodiku. Prolomit provázanost úhradového systému VZP je však velmi obtížné.  
Svaz uznává a bude i nadále uznávat číselník a metodiku VZP, avšak připravuje také vlastní rozdílový 
číselník. Je možné požádat Svaz o přidělení kódu výrobkům, které dosud nemají kód VZP. Tento kód 
bude však platit pouze v rámci SZP, VZP tyto kódy neuznává. 
 
SZP připravuje cenový průzkum a kategorizaci vozíků mechanických a elektrických. Distributoři budou 
vyzváni ke spolupráci. 
 
Zvýšení DPH od 1.1.2012 – SZP se bude řídit úhradou ZP uvedenou v příloze C platného zákona nebo 
75% ceny ekonomicky nejméně náročného výrobku (nebo výrobku zjištěného v rámci cenového 
průzkumu). Za ekonomicky nejméně náročnou variantu nepovažuje nejlevnější, ale ekonomicky 
rozumný výrobek. Svaz neuvažuje o zvýšení úhrady ZP, pouze v případě, že by bylo navýšení nařízeno 
zákonem. 
 
 
2.Šárka Dvořáková, místopředsedkyně SVPZP, o.s., shrnula v krátkosti činnost Představenstva za 
období od poslední členské schůze.  
Výzva ministra zdravotnictví pacientským organizacím 
Využili jsme Výzvy ministra zdravotnictví pacientským organizacím k podání podnětů a připomínek pro 
připravovanou novelu zákona 48/1997. Připomínky jednotlivých členů SVPZP byly právně zpracovány a 
prostřednictvím pacientských organizací předloženy včas na MZČR. 
18.8.2011 schůzka se zástupci VZP 
Ing. Pikner, ing. Krůdlová a paní Dvořáková za SVPZP se sešli se zástupci VZP, MUDr.Soharovou a 
ing. Jelínkem, Ph.D., aby projednali situaci a stav  po uzavření číselníku VZP, dopad zvýšené sazby 
DPH na cenu a úhradu ZP. Dalším tématem byla cirkulace ZP a také dotaz VZP na možnosti 
zapůjčování některých ZP (např. nemocničních lůžek). 
Ing. Menšíková, BVV 
V rámci výstavy Medical Fair proběhla schůzka s ing. Menšíkovou za BVV. BVV pod tlakem malého 
zájmu ze strany vystavovatelů i veřejnosti akceptovalo naše připomínky k organizaci veletrhu. Do 
budoucna se předpokládá organizace veletrhu pouze 1x za dva roky, a to v jarních měsících. Nejbližší 
termín konání je jaro 2013. Snaha jednat s Inchebou o spolupráci. 
 
 



3.Ing. Michal Jura podal informaci o naprosto zmatené situaci v zařazení individuálních punčoch a 
návleků poté, co VZP od 1.7.2011 některé kódy z číselníku zcela vyřadila a nahradila asi 60 novými 
kódy s pevně stanovenou cenou. Výsledkem je neskutečný chaos, některé pojišťovny tyto kódy 
neuznávají, vyžadují původní kódy. Někdy se ani v rámci jedné pojišťovny revizní lékaři nejsou schopni 
shodnout, které z kódů uznávají. 
Slovensko – od 1.1.2012 platí nové rozdělení obchodní přirážky na Slovensku. Původní sazby (11,5% 
pro distributora, 15% pro prodejnu) padly. Sazba OP byla snížena na 20% a není již definováno, kolik 
procent patří distributorovi a kolik prodejně. Zjednodušily se podmínky pro distribuci ZP, očekává se 
zájem o internetový obchod a případné snahy zdravotnických prodejen napojit se přímo na výrobce. 
 
 
4.Ing. Pavel Tichý  
MZČR představilo pracovní skupinu pro tvorbu nového zákona o zdravotnických prostředcích. Díky ing. 
Krupičkovi, který je členem skupiny za SZP a který se pozastavil nad tím, proč SVPZP není také 
členem této skupiny, bylo SVPZP dodatečně do skupiny také přizváno. Zástupcem za SVPZP je ing. 
Tichý.Ing. Tichý seznámil členy s harmonogramem činností této pracovní skupiny. 
 
Dále informoval o tom, že schodolezy, plošiny a zvedáky stropní byly vyřazeny z dávek MPSV. Budou 
spadat do kompetence úřadů práce, které budou vypisovat výběrová řízení. 
 
 
5. Ing.Martin Jelínek, Ph.D., vedoucí oddělení PZT podal informaci o situaci Číselníku VZP. 
S ohledem na navýšení DPH si mohou všechny firmy zažádat o navýšení ceny z důvodu zvýšené 
sazby DPH, a to v termínu 21.11 – 4.12. Žádosti podané po tomto termínu nebudou zařazeny do 
číselníku platného od 1.1.2012, ale až do číselníku platného od 1.2.2012. 
Přílohou žádosti musí být pouze tabulka, kterou naleznete na webu VZP. Případné chyby v tabulce 
nebudou zasílány k opravě zpět, automaticky budou vyřazeny. Jiné doklady (shoda, ceníky atd nejsou 
požadovány). 
Ing. Jelínek  v rychlosti projel všechny skupiny číselníku a oznámil, u kterých skupin došlo v zákoně 
298/2011 ke změnám oproti stávajícímu stavu. 
Na dotaz o možnosti získání číselníku VZP v excelu odpověděl, že z bezpečnostních důvodů to není 
možné, proto jsou přístupné číselníky pouze ve formátu pdf. Každý smluvní partner VZP má však 
možnost zdarma zažádat o formát ASCII. Pokud by tento požadavek nebyl uspokojivě vyřešen, je 
možné obrátit se přímo na ing. Jelínka, tel. 733 610 843. 
 
 
6. Šárka Dvořáková  
Bylo konstatováno, že platební morálka je uspokojivá, členové uhradili veškeré závazky. 
Finanční prostředky je možné využít také na placená školení či semináře týkající se naší problematiky. 
Plán činnosti na rok 2012:  

- úzká spolupráce s VZP, práce skupin na číselníku ZP, cirkulaci, úhradách ZP 
- úzká spolupráce se SZP a MZČR (odbor zdravotnických prostředků) 
- sledovat legislativu, účastnit se přednášek 
- pozvat ČOI (v připravovaném zákoně se očekává vyšší pravomoc ČOI) 
- další aktivity operativně na základě potřeby a požadavků členů 

 
 
7. Diskuse  
 
Diskuse vzhledem k časovému posunu schůze byla velmi krátká. 
Většina členských firem diskutovala o způsobu jak provést navýšení ceny do Číselníku, dále o pojmu MFC 
v Číselníku VZP, případně o možném dodání bez doplatku i přes vyšší MFC. 
 
 
8. schůzka pracovní skupiny „R“ 
Učastníci: Dvořáková, ing. Mikulka, ing. Kotíková, Zdeněk Jakubský, Matěj Lachman, p. Dudák 

- byl projednán předběžný požadavek VZP na pronájem lůžek pro VZP a z diskuse vyplynulo, že současný 
stav je více vyhovující. Přesto jse dobré mít provedené kalkulace pro případná jednání s VZP. 

- Byla projednávána příloha č. 7, kde neodpovídá názvosloví k jednotlivým paušálům, stejně tak bylo 
konstatováno, že je nutné zaslat VZP požadavek na zvýšení těchto paušálů z důvodu nejen navýšení DPH, 



ale i v důsledku zvyšování režie firem. Součástí přílohy č. 7 jsou i hodinové sazby firem a bylo dohodnuto, že 
SVPZP osloví v dopise pojišťovnu s požadavkem navýšení těchto sazeb minimálně o inflaci a DPH. 

- Dvořáková sdělila, že koncept dopisu pro ing. Jelínka – VZP – zpracuje a pošle účastníkům pracovní skupiny.
Po vyjádření a připomínkách pak odešle na VZP. 

 
Schůze byla ukončena ve 14.30 hod. 
 
Zápis zapsala: ing. Tichá, Š. Dvořáková 
 
 


